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J E G Y Z İ K Ö N Y V 
 

Amely készült Királyhegyes Község Önkormányzat Képviselı-testületének 2011. 
február 24. napján délután 16.00 órakor megtartott soros, nyílt képviselı-testületi ülésén 
 
Az ülés helye: Királyhegyes Község Önkormányzat tárgyalóterme 
 
Jelen vannak: 
 
Horváth Lajos    polgármester 
Miklós Imre     alpolgármester 
Horváth Lajosné    képviselı 
Katona István    képviselı 
Kurunczi Mihály   képviselı 
 
Tanácskozási joggal megjelent: 
 
Benákné Bárdi Ilona   körjegyzı 
Kádárné Kovács Edit   Iskola tagintézmény vezetı 
Szabóné Székely Renáta  Gyermekjóléti Szolgálat családgondozó 
Sepsik Andrásné    Gyermekjóléti Szolgálat családgondozó 
 
 
Horváth Lajos polgármester: Köszöntöm a megjelent önkormányzati képviselıket és a 
napirendek elıadóit. Megállapítom, hogy a képviselı-testület határozatképes, 5 fıbıl 5 fı van 
jelen 100 %-os részvétel. A mai képviselı-testületi ülést megnyitom. Jegyzıkönyv 
hitelesítınek felkérem Miklós Imre valamint Horváth Lajosné képviselıket. Javaslatot teszek 
a meghívóban szereplı napirendi pontokra. Van-e más javaslat a testület részérıl? 
 
A napirendhez kapcsolódóan más javaslat nem hangzott el.  
 
Horváth Lajos polgármester megállapította, hogy a képviselı-testület egyhangú (5 igen ) 
szavazattal elfogadta a napirendi pontok megtárgyalására tett javaslatot. 
 
19/2011.(II.24.)Öh. 
Tárgy: A képviselı-testület napirendjének elfogadása 
 

H A T Á R O Z A T 
 
Királyhegyes Község Önkormányzat Képviselı-testülete a 2011. február 24. napján tartott 
testületi ülés napirendjét az alábbiak szerint határozta meg: 
 
Napirend: 
 
1./ Polgármesteri tájékoztató 
     Elıadó: Horváth Lajos polgármester 
 
2./ Tájékoztató a csanádpalotai Alapszolgáltatási Központ Királyhegyesen végzett 2010. évi 
munkájáról 
     Elıadó: Rizsányi Róbertné a Központ vezetıje 
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3./ Beszámoló a Körjegyzıségi Hivatal 2010. évi tevékenységérıl 
     Elıadó: Benákné Bárdi Ilona körjegyzı 
 
4./ Tájékoztató a közmunkaprogram alakulásáról 
     Elıadó: Horváth Lajos polgármester 
 
5./ Elıterjesztések 
 
6./ Kérdések, Interpelláció 
 
7./ Egyebek 
 
A határozatról értesítést kap: 
 
1./ Horváth Lajos polgármester 
2./ Irattár 
 
I. napirendi pont 
Polgármesteri tájékoztató 
 
Horváth Lajos polgármester: Február 7-én aláírásra került az Óvodánk kivitelezési szerzıdése. 
Várhatóan április 30-ig befejezésre kerül a felújítás. Meghívásos pályázat volt, nem kellett 
közbeszereztetni. Görbe Sámuel makói vállalkozó adta a legjobb ajánlatot és vele kötöttek 
szerzıdést. Megkezdıdött a munka, és elıször a lakásrész kerül felújításra, utána pedig az 
óvodai rész. Február 8-án Czomba Sándor államtitkár járt Makón és a közmunkáról tartott 
tájékoztatást. Elmondta, hogy fı cél a munkanélküliek munkaerıpiacra juttatása. Elmondta 
még, hogy a rövidtávú foglalkoztatás kapcsán alapvetıen munkaidı keretben gondolkodnak, 
és nem a kötelezı napi négy órás foglalkoztatásban. A Kormányzat állásfoglalása szerint 
közfoglalkoztatott személlyel nem lehetne kiváltani a kötelezı feladathoz szükséges dolgozót, 
mivel annak a feladatnak az ellátására kap normatívát az önkormányzat. Az idén még ezt 
megengedik. Február 9-én TÖOSZ tanácskozás volt Szegeden, ahol a megyei tagozat 
tisztújítása történt meg. Február 10-én ülésezett a Többcélú Társulás ahol elfogadásra került 
az ez évi költségvetés. Ezen kívül megszőnt több olyan társulás, amely ténylegesen nem 
mőködött. Költségcsökkentésrıl is döntöttünk, megszőnt a pedagógiai konferencia és a 
szakmai közösségek támogatása. A társulás ülését követıen a Víziközmő Kft. ülése 
következett. Felmerült itt, hogy miért nem kapcsolódik be a kft. a szennyvíz projektbe. A 
közbeszerzési szabályzat szerint csak alvállalkozó lehet, és ezekhez a munkálatokhoz nagy 
költségigényő gépberuházásokat kellene megvalósítani és csak az utcai bekötéseket lehetne 
csinálniuk. A kft. benne van egy beruházásban, az ipari parkban új vízmővet létesít, ez több 
száz millió forint. Nem lett vége a Víziközmő kft. taggyőlésének, ülésszakká minısítették ezt 
az ülést, és késıbb folytatódott. Erre a folytatásra a múlt hét pénteken került sor. Február 10-
én LEADER fórum volt, ahol elmondták átszervezés lesz. Jelenleg is rosszul mőködik az 
egész rendszer és várhatóan még rosszabb lesz. Két éve nincs döntés a közalapítvány 
pályázatáról és az elszámolás rendszere is elképesztı. Bonyolult a rendszer és nem kellıen 
stabil. Február 18-án a Polgárır Egyesület közgyőlése volt, ahol a 20 éves fennállását 
ünnepelték, most 27 tagja van az egyesületnek. Tájékoztatom a testületet, hogy elindult a 
közmunkaprogram, a TIMA 8 fıt vett fel, akikkel fél éves szerzıdést kötött. Megkéredzem a 
képviselı-testületet, hogy van-e kérdés, vélemény az elhangzottakkal kapcsolatosan? 
 
A napirendhez kapcsolódóan hozzászólás nem hangzott el. 
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Horváth Lajos polgármester megállapította, hogy a képviselı-testület egyhangú (5 igen ) 
szavazattal elfogadta a polgármesteri tájékoztatót. 
 
20/2011.(II.24.)Öh. 
Tárgy: A polgármesteri tájékoztató elfogadása 
 

H A T Á R O Z A T 
 
Királyhegyes Község Önkormányzat Képviselı-testülete megtárgyalta Horváth Lajos 
polgármester tájékoztatóját, és döntött annak elfogadásáról. 
 
A határozatról értesítést kap: 
 
1./ Horváth Lajos polgármester   helyben 
2./ Irattár 
 
 
II. napirendi pont 
Alapszolgáltatási Központ és Gyermekjóléti Szolgálat 2010. évi munkájáról szóló 
beszámoló 
 
Horváth Lajos polgármester: Köszöntöm a szolgáltató részérıl megjelent munkatársakat. 
Írásban megkapták a testület tagjai a beszámolót, és megkérdezem ezért az elıterjesztıket, 
hogy van-e szóbeli kiegészítésük? 
 
Sepsik Andrásné családgondozó: Most külön készítettük el a két beszámolót a jobb rálátás 
érdekében. A kiadott anyagokhoz nem kívánok kiegészítést főzni, amennyiben van kérdés, 
arra fogok válaszolni. 
 
Horváth Lajos polgármester: Kérem a jelenlévıket, mondják el véleményüket, és ha van 
kérdésük tegyék fel. Elöljáróban meg szeretném kérdezni, hogy a vezetıi állás valóban meg 
volt hirdetve? Mert mi nem kaptunk róla értesítést. 
 
Szabóné Székely Renáta családgondozó: Csanádpalota Város honlapján fenn van a pályázati 
hirdetés, március 14-ig lehet pályázni, és szeptember 1-tıl tölthetı be az állás. 
 
Horváth Lajos polgármester: A költségvetést elfogadtuk, és itt szeretném megkérdezni, hogy 
mi van Ambrózfalvával, mert korábban gond volt a fizetési kötelezettségével. 
 
Szabóné Székely Renáta családgondozó: Önállóan látják el a feladatot. 
 
Horváth Lajos polgármester: Kérdezem a családgondozót, milyen az intézményekkel a 
kapcsolatuk? 
 
Sepsik Andrásné családgondozó: Az óvodával rendszeres, mivel a székhely kapcsán mindig 
találkozunk, az iskola pedig jelzi, ha bármilyen gond van. 
 
Katona István képviselı: Tavaly elmaradt az intézmény által szervezett karácsonyi ünnepség.  
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Szabóné Székely Renáta családgondozó: Mindig máshol tartottuk ezt az ünnepséget, ahol a 
háziak látták vendégül a résztvevıket. Ezen kívül volt egy kis ajándék is a gyerekeknek. 
Tavaly nem volt keret senki részérıl, hogy az ünnepséget megszervezhessük. Ez az ünnepség 
a mi általunk gondozott gyerekek részére volt mindig megszervezve.  
 
Miklós Imre alpolgármester: Végül is nem maradtak ajándék nélkül a gyerekek, volt 
falukarácsonyunk.  
 
Sepsik Andrásné családgondozó: Egy nyári tábor volt, amihez pénzt nem kértünk. Nagyéren 
tartottuk és a gyerekek nagyon jól érezték magukat. 
 
Katona István képviselı: Úgy látom, szaporodik a gondozottak száma.  
 
Sepsik Andrásné családgondozó: Sajnos, ahogy a családokban szaporodnak a megélhetési és 
egyéb problémák, úgy kerülnek egyre többen a látóterünkbe. 
 
Horváth Lajos polgármester: Amennyiben nincs több hozzászólás, én megköszönöm az 
intézmény munkáját, és kérem, hogy amit a lehetıségeik engednek, úgy segítsék a helyi 
családokat. 
 
A napirendhez kapcsolódóan egyéb hozzászólás nem hangzott el. 
 
Horváth Lajos polgármester megállapította, hogy a képviselı-testület egyhangú (5 igen ) 
szavazattal elfogadta az Alapszolgáltatási Központ és Gyermekjóléti Szolgálat 2010. évi 
munkájáról szóló beszámolót. 
 
21/2011.(II.24.)Öh. 
Tárgy: Alapszolgáltatási Központ és Gyermekjóléti Szolgálat 2010. évi munkájáról szóló 
beszámoló elfogadása 
 

H A T Á R O Z A T 
 
Királyhegyes Község Önkormányzat Képviselı-testülete megtárgyalta Rizsányi Róbertné 
intézményvezetı beszámolóját az Alapszolgáltatási Központ és Gyermekjóléti Szolgálat 
2010. évi munkájáról és tudomásul vette. 
 
Királyhegyes Község Önkormányzat Képviselı-testülete megköszöni az Alapszolgáltatási 
Központ Vezetıjének és munkatársainak Királyhegyes településen végzett munkáját. 
 
A határozatról értesítést kap: 
 
1./ Horváth Lajos polgármester    helyben 
2./ Rizsányi Róbertné intézményvezetı   székhelyén 
3./ Irattár 
 
 
III. napirendi pont 
Beszámoló a Körjegyzıségi Hivatal 2010. évi tevékenységérıl 
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Horváth Lajos polgármester: Írásban kiküldtük az anyagot, minden testületi tag részére. Az 
elıterjesztés tájékoztatást ad a hivatal munkájáról. Megkérdezem az elıterjesztıt, van-e 
szóbeli kiegészítése? 
 
Benákné Bárdi Ilona körjegyzı: Nincs szóbeli kiegészítésem. 
 
Horváth Lajos polgármester: Kérdezem a képviselı-testület tagjait, van-e kérdés, észrevétel 
az elıterjesztéssel kapcsolatosan? 
 
Horváth Lajosné képviselı: Mi a fıszám és alszám? 
 
Benákné Bárdi Ilona körjegyzı: Az iktatás során, minden irat kap egy iktatószámot, amely a 
fıszám, és az ehhez kapcsolódó további iratok ugyan ezen iktatószám alszámai lesznek.  
 
Miklós Imre alpolgármester: Meg szeretném kérdezni, hogy kik számítanak 
mozgáskorlátozottnak, akik támogatást kaphatnak? 
 
Benákné Bárdi Ilona körjegyzı: A mozgáskorlátozottság tényét bizottság állapítja meg, ez 
alapján nyújtható be kérelem, amelyhez jövedelemnyilatkozatot is kell csatolni, és a 
támogatás a rendeletben meghatározott 1 fıre jutó határ alatt jár. 
 
A napirendhez kapcsolódóan egyébhozzászólás nem hangzott el. 
 
Horváth Lajos polgármester megállapította, hogy a képviselı-testület egyhangú (5 igen ) 
szavazattal elfogadta a Körjegyzıségi Hivatal 2010. évi tevékenységérıl szóló beszámolót. 
 
22/2011.(II.24.)Öh. 
Tárgy: Beszámoló a Körjegyzıségi Hivatal 2010. évi tevékenységérıl 
 

H A T Á R O Z A T 
 
Királyhegyes Község Önkormányzat Képviselı-testülete megtárgyalta a Körjegyzıségi 
Hivatal 2010. évi tevékenységérıl szóló beszámolót és azt elfogadta. 
 
A határozatról értesítést kap: 
 
1./ Horváth Lajos polgármester   helyben 
2./ Benákné Bárdi Ilona körjegyzı   helyben 
3./ Irattár 
 
IV. napirendi pont 
Tájékoztató a közmunkaprogram alakulásáról 
 
Horváth Lajos polgármester: Külön kérésre építettük be a 2011 évi munkatervünkbe. A 
kiadott tájékoztató a 2011. évi közfoglalkoztatást mutatja be. Tartós foglalkoztatásra 9 fı van 
szerzıdve. Április 1-tıl pedig indulnak a rövidtávú foglalkoztatottak. Itt alkalmazható az 
amirıl korábban beszéltem, hogy munkaidı keretben lehet ıket foglalkoztatni. Kérdezem, 
hogy van-e valakinek a kiadott tájékoztatóval kapcsolatban kérdése, hozzászólása? 
 
Horváth Lajosné képviselı: Lesz-e vezetıjük, munkairányítójuk? 



 7 

Horváth Lajos polgármester: Nincs szakmai irányító. Ezen kívül, ezek mind képzetlen 
emberek, akiket foglalkoztatni fogunk. Ezért kérem a javaslatokat, hogy mit lehet velük 
érdemben dolgoztatni. A központi cél az, hogy ne segélyezettek legyenek, hanem végezzenek 
rendszeresen munkát.  
 
Kurunczi Mihály képviselı: A jogosultsághoz szükséges 30 nap, egész évben győjthetı? 
 
Benákné Bárdi Ilona körjegyzı: Igen, és majd a következı év elején a felülvizsgálatnál kell 
ezt igazolni.  
 
Horváth Lajos polgármester: Napszámban is lehet győjteni a napokat, csak legyenek 
bejelentve. 
 
Miklós Imre alpolgármester: Mi lesz azokkal a személyekkel, akik majd jövıre kiesnek a 
rendszerbıl? 
 
Horváth Lajos polgármester: Jönnek majd az önkormányzathoz, a bizottsághoz támogatásért. 
Egyébként várhatóan változni fognak a közfoglalkoztatás szabályai, még év közben. Ez a 
rendszer megítélésem szerint nem lesz mőködı képes, még inkább leszakadnak egyesek, és 
komoly feszültségek lesznek. Van egy olyan helyzet, ahonnan nincs visszaút. Ilyen 
körülményeket teremtettek és ebben hibás az állam. Ma ezzel a réteggel nem kínlódnának, 
mert van képzett munkaerı.  
 
Horváth Lajosné képviselı: Látszik, ahogyan dolgoznak, hogy még azt sem becsülik meg, ha 
munkát kapnak. 
 
Miklós Imre alpolgármester: Szomorú, hogy azok az emberek, akik itt élnek és dolgoznak, 
nem akarnak tenni a saját környezetükért.  
 
Horváth Lajos polgármester: A TIMA alkalmazottak nem hozzám tartoznak, jól látható, hogy 
most mire képesek önállóan. Azt a munkát amit itt a faluban el lehet végezni a csatornáknál, 
egy munkagép két nap alatt elvégezné. A munkavezetıjük több településen dolgozik, ezért 
ritkán jut ide. Velem egyszer vette fel a kapcsolatot. Jól látható, hogy ha nincs meghatározva 
és megkövetelve a munka, önmaguktól nem is dolgoznak.  
 
A napirendhez kapcsolódóan egyéb hozzászólás nem hangzott el. 
 
Horváth Lajos polgármester megállapította, hogy a képviselı-testület egyhangú (5 igen ) 
szavazattal elfogadta a közmunkaprogram alakulásáról szóló tájékoztatót. 
 
23/2011.(II.24.)Öh. 
Tárgy: Tájékoztató a közmunkaprogram alakulásáról 
 

H A T Á R O Z A T 
 
Királyhegyes Község Önkormányzat Képviselı-testülete megtárgyalta a közmunkaprogram 
alakulásáról szóló tájékoztatót és azt elfogadta. 
 
A határozatról értesítést kap: 
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1./ Horváth Lajos polgármester   helyben 
2./ Benákné Bárdi Ilona körjegyzı   helyben 
3./ Irattár 
 
V. napirendi pont 
Elıterjesztések 
 
1.számú elıterjesztés 
Összefoglaló jelentés belvízhelyzetrıl 
 
Horváth Lajos polgármester: A kiadott jelentés a készültség alatt tett intézkedéseket foglalja 
össze, és a jogszabály értelmében kérem a testületet, hogy véleményezze és fogadja el. 
 
Az elıterjesztéshez kapcsolódóan hozzászólás nem hangzott el. 
 
Horváth Lajos polgármester megállapította, hogy a képviselı-testület egyhangú (5 igen ) 
szavazattal elfogadta az Összefoglaló jelentést a belvízhelyzetrıl. 
 
24/2011.(II.24.)Öh. 
Tárgy: Összefoglaló jelentés belvízhelyzetrıl 
 

H A T Á R O Z A T 
 

Királyhegyes Község Önkormányzat Képviselı-testülete megtárgyalta a 2011. január 7. 
napjától január 25. napjáig tartó belvíz védekezési készültség ideje alatt tett intézkedésekrıl 
szóló összefoglaló jelentést és azt elfogadja. 
 
A határozatról értesítést kap: 
 
1./ Horváth Lajos polgármester   helyben 
2./ Benákné Bárdi Ilona körjegyzı   helyben 
3./ Irattár 
 
2.számú elıterjesztés 
Határozat kiegészítése - DAREH elnökségi tag jelölése 
 
Horváth Lajos polgármester: Írásban kiküldésre került az elıterjesztés anyaga a képviselı-
testületi tagok részére. Megkérdezem, hogy van-e kérdés, észrevétel az elıterjesztéssel 
kapcsolatosan? 
 
Az elıterjesztéshez kapcsolódóan hozzászólás nem hangzott el. 
 
Horváth Lajos polgármester megállapította, hogy a képviselı-testület egyhangú (5 igen ) 
szavazattal döntött a DAREH elnökségi tag jelölésérıl szóló határozat kiegészítésérıl. 
 
25/2011.(II.24.)Öh. 
Tárgy: Határozat kiegészítése - DAREH elnökségi tag jelölése 
 

H A T Á R O Z A T 
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Királyhegyes Község Önkormányzat Képviselı-testülete úgy határoz, hogy a 
133/2010.(XII.20.)Öh.  határozatát az alábbiakkal egészíti ki: 
 
Mindkettıjük akadályoztatása esetében Radó Tibort, Pitvaros polgármestere, testületi tag 
megbízó felhatalmazói levél birtokában képviselje a települést a Dél-alföldi Regionális 
Hulladékgazdálkodási Rendszer Létrehozását Célzó Önkormányzati Társulás Taggyőlésében. 
 
Egyebekben a 133/2010.(XII.20.)Öh. határozat változatlan marad.  
 
A határozatról értesítést kap: 
 
1./ Horváth Lajos polgármester   helyben 
2./ Benákné Bárdi Ilona körjegyzı   helyben 
3./ DAREH      Orosháza 
4./ Radó Tibor polgármester    Pitvaros 
5./ Irattár 
 
3.számú elıterjesztés 
Makói Kistérség Többcélú Társulása Társulási Megállapodásának felülvizsgálata 
 
Horváth Lajos polgármester: Írásban kiküldésre került az anyag. Megkérdezem a testület 
tagjait, van-e kérdés, hozzászólás az elıterjesztéssel kapcsolatban? 
 
Az elıterjesztéshez kapcsolódóan hozzászólás nem hangzott el. 
 
Horváth Lajos polgármester megállapította, hogy a képviselı-testület egyhangú (5 igen ) 
szavazattal döntött a Makói Kistérség Többcélú Társulása Társulási Megállapodásának 
felülvizsgálatáról. 
 
26/2011.(II.24.)Öh. 
Tárgy: Makói Kistérség Többcélú Társulása Társulási Megállapodásának 
felülvizsgálata 
 

H A T Á R O Z A T 
 

Királyhegyes Község Önkormányzat Képviselı-testülete, mint társult tag a helyi 
önkormányzatokról szóló 1990. évi LXV. törvény 10. § (1) bekezdés e) pontjában, a 
települési önkormányzatok többcélú kistérségi társulásáról szóló 2004. évi CVII. törvény 1. § 
(9) bekezdés b) pontjában foglalt jogkörében eljárva, a törvény vonatkozó rendelkezéseire 
figyelemmel a Makói Kistérség Többcélú Társulása Megállapodásának módosítását a 
melléklet szerinti tartalommal elfogadja.  
 
A képviselı-testület felhatalmazza a polgármestert az egységes szerkezetbe foglalt Többcélú 
Társulási Megállapodás aláírására.  
 
A határozatról értesítést kap: 
 
1./ Horváth Lajos polgármester      Helyben 
2./ Benákné Bárdi Ilona körjegyzı     Helyben 
3./ Dr. Buzás Péter polgármester, a társulás elnöke  Makó 
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4./ A társulás tagjai       Székhelyén 
5./ dr.Bánfi Margit jegyzı     Makó 
6./ Szirbik Sándorné költségvetési elıadó    Helyben 
7./ Irattár  
 
4.számú elıterjesztés 
Társulások megszüntetése 
 
Horváth Lajos polgármester: Írásban kiküldésre került az anyag. Megkérdezem a testület 
tagjait, van-e kérdés, hozzászólás az elıterjesztéssel kapcsolatban? 
 
Az elıterjesztéshez kapcsolódóan hozzászólás nem hangzott el. 
 
Horváth Lajos polgármester megállapította, hogy a képviselı-testület egyhangú (5 igen) 
szavazattal döntött a társulások megszüntetésérıl. 
 
27/2011.(II.24.)Öh. 
Tárgy: Társulások megszüntetése 
 

H A T Á R O Z A T 
 
Királyhegyes Község Önkormányzat Képviselı-testülete a helyi önkormányzatok 
együttmőködéseirıl és társulásairól szóló 1997. évi CXXXV. törvény 4. § (1) bekezdés b) 
pontjában foglaltak alapján megszünteti a 

- Makói Kistérség Közútfenntartási Társulása 
- Makói Kistérség Hatósági-Igazgatási Társulása 
- Makói Kistérség Többcélú Társulási Gyermekjóléti Intézményi Társulása 

Társulási Megállapodását. 
A Társulási Megállapodás a társulásban részt vevı képviselı-testületek mindegyikének 
minısített többséggel hozott döntését követı napon szőnik meg. 
 
Királyhegyes Község Önkormányzat Képviselı-testülete a helyi önkormányzatok 
együttmőködéseirıl és társulásairól szóló 1997. évi CXXXV. törvény 4. § (1) bekezdés b) 
pontjában foglaltak alapján 2011. szeptember 1. napjával megszünteti a Társulási 
Megállapodást Úszásoktatási Feladatokról.  
 
A határozatról értesítést kap: 
 
1./ Horváth Lajos polgármester      Helyben 
2./ Benákné Bárdi Ilona körjegyzı     Helyben 
3./ Dr. Buzás Péter polgármester, a társulás elnöke  Makó 
4./ A társulás tagjai       Székhelyén 
5./ dr.Bánfi Margit jegyzı     Makó 
6./ Szirbik Sándorné költségvetési elıadó    Helyben 
7./ Irattár  
 
5.számú elıterjesztés 
A Makói Általános Iskola, Alapfokú Mővészetoktatási Intézmény és Logopédiai Intézet 
2011/2012. tanévre beiskolázási idejének meghatározása 
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Horváth Lajos polgármester: A közoktatásról szóló törvény rendelkezései szerint a fenntartó 
köteles meghatározni az iskolai beiratkozás idıpontját. A tagintézményként mőködı alsó 
tagozatos iskolánk fenntartója 2011. március 30-21 napjában javasolta meghatározni az elsı 
osztályosok beíratásának idıpontját. Javaslom, hogy értsünk ezzel egyet. Van-e kérdés, 
vélemény? 
 
Az elıterjesztéshez kapcsolódóan hozzászólás nem hangzott el. 
 
Horváth Lajos polgármester megállapította, hogy a képviselı-testület egyhangú (5 igen) 
szavazattal döntött a Makói Általános Iskola, Alapfokú Mővészetoktatási Intézmény és 
Logopédiai Intézet 2011/2012. tanévre beiskolázási idejének meghatározásáról. 
 
28/2011.(II.24.)Öh. 
Tárgy: A Makói Általános Iskola, Alapfokú Mővészetoktatási Intézmény és Logopédiai 
Intézet 2011/2012. tanévre beiskolázási idejének meghatározása 
 

H A T Á R O Z A T 
 
Királyhegyes Község Önkormányzat Képviselı-testülete a helyi önkormányzatokról szóló 
1990. évi LXV. törvény 8.§ (4) bekezdésben foglaltak szerint eljárva a 2011/2012. tanévben 
tanköteles korú gyermekek beiskolázásával kapcsolatos feladatai alapján az alábbiak szerint 
határoz: 
 
1. Királyhegyes Község Önkormányzat Képviselı-testülete a közoktatásról szóló többször 

módosított 1993. évi LXXIX. törvény 66. §. (9) bekezdése alapján egyet ért azzal, hogy a 
tanköteles gyermekek beiskolázási idıpontját a fenntartó 2011. március 30-31. napokra 
írja ki. 

  
2. A Képviselı-testület felkéri a körjegyzıt, hogy a tanköteles korú gyermekek beiskolázási 

idıpontját a helyben szokásos módon tegye közzé.  
 
Határidı: azonnal 
Felelıs:   körjegyzı 
 
A képviselı-testület a határozat végrehajtásáról tájékoztatást nem kér. 
 
A határozatról értesítést kap: 
 
1./ Makó város polgármestere    Makó 
2./ Makó város jegyzıje     Makó 
3./ Makói Általános Iskola     Makó 
4./ Polgármesteri Hivatal közoktatási osztálya   Makó 
5./ Horváth Lajos polgármester    Helyben 
6./ Benákné Bárdi Ilona körjegyzı    Helyben 
7./ Nagyér község polgármestere és jegyzıje  Nagyér 
8./ Irattár 
 
6.számú elıterjesztés 
Vis maior támogatás címen támogatási igény benyújtása 
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Horváth Lajos polgármester: Többször szó esett a belvíz elleni védekezés során történt 
munkálatokról. Több utcában csatornát újítottunk fel, mélyítettünk és ennek során a lakóházak 
bejárói felbontásra kerültek. Február 18-án megjelent a vis maior rendelet, amely alapján a 
védekezési és helyreállítási munkálatokra támogatás igényelhetı. Kérem a képviselı-
testületet, hogy hozzon arról határozatot, hogy az önkormányzat benyújtja ezt a támogatási 
igényét. A határozat tervezet tartalmazza mindazokat a nyilatkozatokat, amelyet a támogatási 
igényünkhöz meg kell tenni. A támogatás benyújtására a rendelet kihirdetését követıen 40 
nap áll rendelkezésre, amely március végén jár le. A határozati javaslat a testületi ülésen 
kiosztásra került. Van-e ezzel kapcsolatosan kérdés, vélemény? 
 
Az elıterjesztéshez kapcsolódóan hozzászólás nem hangzott el. 
 
Horváth Lajos polgármester megállapította, hogy a képviselı-testület egyhangú (5 igen) 
szavazattal döntött a Vis maior támogatás címen támogatási igény benyújtásáról. 
 
29/2011.(II.24.)Öh. 
Tárgy: Vis maior támogatás címen támogatási igény benyújtása 
 

H A T Á R O Z A T 
 

Királyhegyes Község Önkormányzat Képviselı-testülete úgy határozott, hogy a vis maior 
támogatás címen támogatási igényt nyújt be a Belügyminisztériumhoz. 
 
A káresemény megnevezése:  
Belvíz elleni védekezés: csapadékvíz elvezetı csatornák kotrása, mélyítése, tisztítása. 
Helye: József Attila utca 458 helyrajzi szám, Kossuth utca 382 helyrajzi szám, Dózsa György 
utca 178/1 helyrajzi szám,  
Belvízvédelmi létesítmények bontása: Átereszek felbontása, csapadékvíz elvezetı csatornák 
kotrása, mélyítése  
Helye: József Attila utca 458 helyrajzi szám, Kossuth utca 382 helyrajzi szám, Dózsa György 
utca 178/1 helyrajzi szám, Jókai utca 413 helyrajzi szám 
 
Út károsodása: Az aszfaltburkolat, 2 helyen összetöredezett és kikátyúsodott, az út 
balesetveszélyessé vált.  
Helye: József Attila utca és Jókai utca útkeresztezıdése Helyrajzi szám: 458 és 413. 
 

A káresemény forrásösszetétele: 
 

Megnevezés 2010. év % 
Saját forrás (biztosítási összeg 
nélkül) 

361. 588.- Ft 10,00 

Biztosító kártérítése 0.- Ft 0,0 
Egyéb forrás 0.- Ft 0,0 
Vis maior támogatási igény 3. 254. 287.- Ft 90,00 
Források összesen 3. 615. 875.- Ft 100,0 
 
A károk helyreállításának (költségvetés alapján) tervezett összköltsége 3. 615. 875.- Ft, 
melynek fedezetét az önkormányzat nem tudja / részben tudja (megfelelı rész aláhúzandó) 
biztosítani. 
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A testület nyilatkozik arról, hogy a káreseménnyel érintett vagyonelem a tulajdonát képezi. 
 
A bekövetkezett káreseménnyel kapcsolatban az Önkormányzat biztosítással nem 
rendelkezik. 
 
Az adott káreseményre biztosítási összeget: nem igényelt. 
 
Vállalja a károsodott ingatlannak a költséghatékonyság és a megvalósíthatóság szempontjaira 
tekintettel történı helyreállítását. 
 
A testület a saját forrás összegét a 2011. évi költségvetésérıl szóló 3/2011.(II.15.) számú 
költségvetési rendeletében biztosítja. 
 
A testület felhatalmazza a polgármestert az igénybejelentés benyújtására. 
 
A határozatról értesítést kap: 
 
1./ Királyhegyes Község Önkormányzat Polgármestere   Helyben 
2./ Királyhegyes-Kövegy Községek Körjegyzıje    Helyben 
3./ Költségvetési fıelıadó      Helyben 
4./ Magyar Államkincstár      Szeged 
5./ Csongrád Megyei Kormányhivatal    Szeged 
6./ Irattár 
 
VI. napirendi pont 
Kérdések, Interpellációk 
 
Horváth Lajos polgármester: Kérdezem, hogy kérdés, interpelláció van-e a képviselı-testület 
részérıl? 
 
Katona István képviselı: Szeretném megkérdezni, hogy a helyiség bérleti díjak nyugvópontra 
jutottak-e? 
 
Benákné Bárdi Ilona körjegyzı: A képviselı-testület korábban egyértelmően döntött arról, 
hogy a korábbi bérleti díjakat 50 %-al megemeli. Ezek a díjak vannak alkalmazásban. Minden 
helyiségre külön megvolt, és meg van határozva a bérleti díj. Valószínőleg ez okozhatta az 
egyik bérlı esetében azt a félreértést, hogy a Mővelıdési Ház nagytermének bérleti díjába az 
egész épület használatát gondolta. Ugyanakkor a bérleti díj külön meg van határozva a 
nagyteremre, az elıtérre és a klubhelyiségekre. Ez mindenkire egyformán vonatkozik, 
kedvezményt senki nem kap. 
 
Katona István képviselı: Ha a sportfoglalkoztatóban vásározó van, akkor a gyerekek hogyan 
tudnak tornázni benne? 
 
Benákné Bárdi Ilona körjegyzı: A gyerekek nem tornáznak ott már régóta, mert téli 
idıszakban nincs benne főtés, és az iskolában van főtött terem ahol tudnak tornázni. Jó idıben 
pedig kint vannak a szabadban. A foglalkoztatót gyakorlatilag más célra nem használják. 
Takarítására az iskolában is takarító személy gondoskodik. 
 
A napirend keretében egyéb kérdés, interpelláció nem hangzott el. 
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VII. napirendi pont 
Egyebek 
 
Horváth Lajos polgármester: Megkérdezem a képviselı-testületet, hogy van-e bárki részérıl 
valamilyen észrevétel? 
 
Miklós Imre alpolgármester: Szeretném kérni, hogy a bérleti díjakat tegyük közzé. 
 
Benákné Bárdi Ilona körjegyzı: A honlapon fenn van ez az információ, de a hirdetı táblán is 
közzé fogom tenni. 
 
Horváth Lajos polgármester: Most folyik a haszonbérleti szerzıdések megkötése. Ezt 
követıen pontos nyilvántartásunk is lesz az ingatlanokról és használóikról is. 
 
Miklós Imre alpolgármester: Csikóspusztán rengeteg telek van, feltétlenül tisztázni kell, hogy 
ki és hogyan mőveli. 
 
Katona István képviselı: Mi lesz a Kossuthi és a József Attila utcai házakkal? 
 
Benákné Bárdi Ilona körjegyzı: Az építési hatóság felé korábban már jeleztem ezeket az 
ingatlanokat, és mindegyikrıl van határozat amelyben a tulajdonosokat kötelezték 
helyreállításra vagy bontásra. Ezeknek határideje van és amennyiben ezt nem tartják be a 
hatóság bírságot szab ki. Ezek a határidık még nem teltek le. 
 
A napirend keretében egyéb hozzászólás nem hangzott el. 
 
Horváth Lajos polgármester: Megállapítom, hogy a képviselı-testület a mai napirendeket 
megtárgyalta. Köszönöm a képviselı-testület munkáját, a képviselı-testületi ülést bezárom.  
 
 

k.m.f. 
 
 
 

Horváth Lajos        Benákné Bárdi Ilona 
polgármester         körjegyzı 
 
 
 
Miklós Imre        Horváth Lajosné 
alpolgármester           képviselı 
jkv. hitelesítı        jkv. hitelesítı 
 
 
 
 
 
 


